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هرکســی کــو دورماند از اصــل خویش/
بازجویــد روزگار وصل خویش. کم تر کســی 
پیدا می شود که حالا هوتن شکیبا را نشناسد؛ 
هنرمنــدی که کارش را با تئاتر شــروع کرد 
امــا بخشــی از مخاطبان، او را با شــخصیت 
دیبی در مجموعه »کلاه قرمزی« شــناختند. 
صدای او در چندین فصل در مجموعه »کلاه 
قرمزی« بود و مخاطبان زیادی هم داشت اما 
کســی چندان با چهره اش آشنایی نداشت تا 
این که هوتن شــکیبا در سریال »لیسانسه ها« 
و فیلم سینمایی »شــبی که ماه کامل شد« 
ایفای نقش کرد و موفق شــد سیمرغ بلورین 

جشنواره را از آن خود کند.
حالا هم با این که هوتن شــکیبا در عرصه 
بازیگری به شــهرت رســیده، امــا هرگز از 
صداپیشــگی و عروســک ها، یعنی جایی که 
ریشه اش در آن شــکل گرفته، فاصله نگرفته 
اســت. او این روزها، در مجموعه »مهمونی« 
بــه کارگردانــی ایــرج طهماســب، جــای 
شخصیت های شاباش و بچه صحبت می کند. 

به بهانه بازگشــت دوباره هوتن شکیبا به این 
عرصه، نگاهــی انداخته ایم به چند هنرمندی 
که در برنامه های عروســکی حضوری موفقی 

داشتند و با آن ها به شهرت رسیدند.
حمیــد جبلی، فاطمــه معتمدآریا و ایرج 
طهماسب، ســه فارغ التحصیل تئاتر بودند که 
با صداپیشــگی و عروســک گردانی مجموعه 
»مدرســه موش ها« در تلویزیون دیده شدند. 
حمید جبلی جای کپل، ایرج طهماسب جای 
دم باریــک و فاطمه معتمدآریا جای نارنجی و 
خواهر عینکی صحبت می کردند؛ هنرمندانی 
که در ادامه کار هنری، مســیرهای دیگری را 

هم دنبال کردند.
معتمدآریــا بعــد از »مدرســه موش ها«، 
صداپیشــه دو شــخصیت گل باقالی خانوم و 
نبــات در مجموعــه »خونــه مادربزرگه« به 
کارگردانــی مرضیه برومند شــد، بعد از این 
مجموعه، در چند فیلم و ســریال ایفای نقش 
کرد اما بازهم نتوانســت از عروسک ها فاصله 
بگیــرد. دو فیلم ســینمایی »کلاه قرمزی و 

پســرخاله« و »کلاه قرمــزی و ســروناز« به 
کارگردانی ایرج طهماسب، کارهایی بودند که 
فاطمه معتمدآریا در آن ها حضور داشــت اما 
نه به عنوان عروسک گردان و صداپیشه، بلکه 
به عنوان بازیگر، بعــد از این دو فیلم، همان 
مسیر بازیگری را ادامه داد و بیش از پیش به 
شهرت رسید البته در این میان کارِ کارگردانی 

و تهیه کنندگی را هم دنبال کرد.
حمید جبلی هم از دیگر هنرمندان برنامه 
»مدرســه موش ها« بود که کارش را از سال 
۱۳۵۱ و در کانــون پــرورش فکری کودکان 
و نوجوانــان آغاز کرد و در ســال ۱۳۵۷ نیز 
در تئاتر مشــغول بــه فعالیت شــد. فعالیت 
تلویزیونیــش را از اوایل دهــه ۶۰ با بازی در 
مجموعه تلویزیونی »محله بر و بیا« آغاز کرد 
و همان زمان، به مجموعه »مدرسه موش ها« 
هم پیوســت و جای عروســک کپل صحبت 
کرد و ســال ها بعد، صداپیشــه کلاه قرمزی و 

پسرخاله شد.
ایــرج طهماســب، دیگر عضو ایــن گروه 
سه نفری اســت که هنوز هم سر و کارش با 
عروسک هاست و هیچ گاه فاصله ای دور با آن ها 
پیدا نکرد. طهماسب، بازیگری  را با فیلم »آن 
سوی مه« به کارگردانی منوچهر عسگری نسب 
آغاز کرد و در ادامه، در سریال ها و فیلم هایی 
چون »آرایشــگاه زیبا« و »صبحگاه خونین« 
هم نقش آفرینی کرد. او ســپس، نویسندگی 
و کارگردانــی »کلاه قرمزی و پســرخاله« را 

برعهده گرفت و خودش هم در آن بازی کرد.
پس از آن هم در عین حالی که بازیگری و 
کارگردانی را در ســینما دنبال می کرد، سری 
مجموعه »کلاه قرمزی« را از ســال ۱۳۸۸ تا 
سال ۱۳۹۷ روی آنتن تلویزیون برد و اجرای 
این برنامه عروســکی را هم خودش بر عهده 
گرفت. طهماســب حالا برنامــه »مهمونی« 
را برای شــبکه نمایش خانگی ساخته است؛ 
برنامه ای که در آن خبــری از کلاه قرمزی و 
پسرخاله نیست و به جای آن ها، عروسک های 
بچه، پشــه، قیمه، مگســی و... یک مجموعه 
جالب را ســاخته اند. این بازیگــر، کارگردان 
و نویســنده، در ۴ دهه گذشــته نشان داده، 
همیشه کارهای عروسکی را انتخاب اولش قرار 
داده و هیچ گاه خاستگاه خود را فراموش نکرده 
است. کشف شدن این اســتعدادها، به خاطر 
انتخاب درســت و دقت نظــر مرضیه برومند 
بود، کسی که کارگردانی برنامه های عروسکی 
زیادی از جمله »خونه مادربزرگه«، »مدرسه 
موش ها«، »شهر موش ها«، »قصه های تابه تا« 
و ... را برعهده داشــته در بین کارهایش سراغ 
ســاخت و بازی در فیلم و سریال های زیادی 
رفته است اما در نهایت نتوانسته از عروسک ها 
فاصله بگیرد و بخش زیادی از مخاطبان نیز او 
را با کارهای عروسکی که ساخته است، به یاد 

دارند.
جــدا از هوتــن شــکیبا کــه کارش را با 
عروسک ها آغاز کرد و امروز به عنوان بازیگری 

توانا شناخته می شود، باید به دو هنرمند دیگر 
هم اشاره کرد. هادی حجازی فر، دانش آموخته 
تئاتر از پردیس هنرهای زیبای دانشگاه تهران 
است. او که در سال گذشته، با روی پرده بردن 
اولین فیلم ســینمایی خود بــا نام »موقعیت 
مهدی«، توانســت ســیمرغ بلورین چهلمین 
جشنواره فیلم فجر را به خود اختصاص دهد، 
از هنرمندانی اســت که سال ها کار عروسکی 
می کرد. این بازیگر، حتی در سال ۱۳۹۳ برای 
کارگردانی تئاتر عروســکی »ملاقات با بانوی 
سالخورده«، توانست جایزه بهترین کارگردانی 

تئاتر فجر را هم از آن خود کند.
حجازی فر، اینک هم به عنوان یک بازیگر 
توانا و هــم در قامت یک کارگــردان موفق، 
شناخته می شود و این مشغله های تازه، شاید 
فرصــت کار کردنش با عروســک ها را برای 

همیشه از او بگیرد.
هومن حاجی عبداللهی، یک چهره شناخته 
شــده در عرصه تلویزیون است که سال ها با 
عروســک ها کار کرده و موفق هم بوده است. 
او ابتــدا، با صدای پنگــول در برنامه »رنگین 
کمان« شــناخته و بعــد از آن هم در عرصه 
اجرای تئاتر دیده شــد و حــالا هم به عنوان 
بازیگر به کارش ادامه می دهد. این بازیگر، پس 
از بازی در ســریال »پایتخت« به کارگردانی 
ســیروس مقدم، بیش از پیش شناخته شد و 
حالا هم در سریال »خوشنام« به عنوانی یکی 

از نقش های اصلی، ایفای نقش می کند.

به بهانه صداپیشگی هوتن شکیبا در مجموعه مهمونی

بازیگران و کارگردان هایی با کارهای عروسکی جذاب! 
مهسا بهادری

مراسم دیدار و ضیافت افطار رئیس جمهور با اهالی هنر از 
جمله موسیقی، سینما و تئاتر برگزار شد.

مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی در خبری اعلام کرد: »رئیس جمهور میزبان دورهمی 
حدود ۲۰۰ هنرمند و ســینماگر کشــور بود. در این دیدار 
علاوه بر ســینماگران چهره های مطرحی از بزرگان تئاتر و 
موســیقی همچنین هنرهای تجســمی نیز حضور داشتند 
و با رئیس جمهور به گفت وگو نشســته و از مشکلات خود 
در بخش های مختلف هنری ســخن گفتنــد. در این دیدار 
رئیس جمهــور قریب به دو ســاعت شــنونده صحبت های 
هنرمندان بود؛ از دغدغه اهالی موسیقی گرفته تا درددل های 
صمیمانه ســینماگران نیز در این دیدار مطرح شد و مورد 

بررسی قرار گرفت.«
حمیدرضا نوربخش )مدیرعامل خانه موسیقی(، منوچهر 
شاهســواری )مدیرعامل خانه ســینما(، جواد شــمقدری 
)تهیه کننده و کارگردان(، شاهین فرهت )عضو فرهنگستان 
هنر و رئیس بخش موسیقی آن(، لوریس چکناواریان، نادر 
مشایخی و فریدون شهبازیان )موزیسین(، مسعود ده نمکی 
)کارگردان(، ســیدضیاء هاشــمی )تهیه کننده( و انســیه 
شاه حســینی )کارگردان( از جمله هنرمندان حاضر در این 
رویداد بودند. محمدعلی باشــه آهنگر، غلامرضا موســوی، 
سیدجمال ساداتیان، مسعود نقاش زاده، محمود رضوی مجد، 
جهانبخش سلطانی، احمدرضا معتمدی، محسن علی اکبری، 
محمدرضا شریفی نیا ، علی سرتیپی، سیداحمد میرعلایی، 
مهدی صباغ زاده، هادی مقدم دوست، فرهاد قائمیان، مجید 
اســماعیلی، جمال شــورجه، دانش اقباشــاوی، سیدجواد 
هاشمی، حبیب والی نژاد، ســعید سهیلی و ده ها سینماگر 

دیگر نیز در این مراسم حضور داشتند.
همچنیــن مهــدی عظیمــی میرآبــادی، محمدرضا 
شــرف الدین، قــدرت الله صلح میرزایی، وحید موســائیان، 
محمدرضا عرب، حبیب الله بهمنی، علی قائم مقامی، یوسف 
منصوری، جعفر دهقان، جهانگیر الماســی، علی اکبر ثقفی، 
محمود گبرلو، لادن طاهری، محمدرضا ورزی، محمدقاصد 
اشرفی، محمدرضا شفاه، محمدحسین نیرومند، سعید الهی، 
سیاوش حقیقی، محمدرضا شفیعی، حسین نمازی، ابراهیم 
اصغری، سیدسعید سیدزاده، شــفیع آقامحمدیان، مهدی 
سجادچی، مرتض شعبانی، هوشنگ توکلی، لیلا زارع، محمد 
احمــدی، احمد امینی، عبدالرضا منجزی، کاظم دانشــی، 
سینا مهراد، ساعد سهیلی، مسعود اطیابی، محسن شایانفر، 
رسول توکلی، اسفندیار شهیدی، جواد افشار، مجتبی امینی، 
حمیدرضا مدقق و بسیاری از فیلمسازان و سینماگران دیگر 

در این برنامه شرکت کردند.
همچنین مصطفی راغب، حمید هیراد، گرشــا رضایی، 

مهدی یغمایی، خشایار اعتمادی، محمد سریر، قاسم افشار، 
امیر شریفی، امیرعباس ستایشگر، اردوان جعفریان، هادی 
آزرم و آذر هاشمی از حوزه موسیقی و امیر دژاکام، محمدرضا 
قاســمی، احمد جولایی، محمود فرهنگ، اسماعیل خلج، 
حسین پارسایی و شهرام کرمی از حوزه تئاتر مهمان رئیس 
جمهور شدند. حمایت از موسیقی سنتی و موسیقی نواحی، 
توجه به حقوق مؤلف، برنامه ریزی برای تقویت احساس تعلق 
خاطر به پدیده های ملی و دینی، ترسیم نقشه راه در حوزه 
فرهنگ و هنر، اســتفاده از ظرفیت هنرمندان پیشکسوت، 
توجــه به آثار آهنگســازان ایرانی و حفــظ و نگهداری آن، 
حمایت از تئاتر و هنرمندان این حوزه، توزیع عادلانه منابع 
بین همه فعالان فرهنگ و هنر، احداث ســالن های نمایش 
در کنار مجتمع های مســکونی، فرهنگســازی در خصوص 
ســرگرمی، توجه به بیمه و مسکن هنرمندان و تلاش برای 
ثبت جهانی خط نســتعلیق از جملــه مهم ترین محورهای 

مطرح شده توسط هنرمندان و فعالان این عرصه بود.
ســیدابراهیم رئیسی، در این نشست آثار غنی هنری در 
سراسر کشور را نشانگر تمدن بزرگ ایرانی- اسلامی دانست 
و اظهــار کرد: »این آثــار هنری تمدن ســاز، جلوه هایی از 
خلاقیت، نوآوری و اندیشه مردان و زنانی است که در طول 
تاریخ در این سرزمین زیسته اند و امروز وظیفه داریم آن ها را 

به بهترین شکل به نسل های آینده معرفی کنیم.«
او گفت: »هنــر می تواند بهترین و پیچیده ترین مفاهیم 
عالی را به نسل ها و عصرها منتقل کند و با هنر می توان در 

بسیاری از موضوعات به فهم مشترک رسید.«

رئیس جمهور با گرامیداشــت یاد بــزرگان عرصه هنر از 
جمله شهید آوینی و سایر کســانی که دغدغه ارتقای هنر 
این ســرزمین را داشته اند، به موضوع عدالت در عرصه هنر 
اشــاره کرد و افزود: »عدالت بعد از توحید گســترده ترین 
مفهومی است که تمام شئون زندگی انسان را دربرمی گیرد 
و جلوه عمومی عدالت آن اســت که هر چیز در جای خود 

قرار بگیرد.«
او حمایت عادلانه در حوزه هنر را حائز اهمیت دانســت 
و اظهار داشت: »تخصیص اعتبارات، ظرفیت ها و امکانات به 

بخش هنر باید متناسب با اهمیت این عرصه باشد.«
رئیس جمهور ضرورت توجه به امورات پیشکسوتان عرصه 
هنر را مورد تاکید قرار داد و گفت: »پیشکســوتان چراغ راه 
هســتند و همواره باید مورد حمایــت قرار بگیرند، در عین 
حال لازم اســت به جوانان هم میدان داده شود تا در کنار 

پیشکسوتان روند رشد و بالندگی را سپری کنند.«
آیت الله رئیسی با استقبال از پیشنهاد یکی از هنرمندان 
سینما در خصوص احداث سالن های چندمنظوره فرهنگی در 
کنار مجتمع های مسکونی در دست احداث گفت: »فضاهای 
فرهنگی متناسب با توسعه فضاهای مسکونی باید در دستور 

کار باشد و دولت از چنین ایده هایی حمایت می کند.«
رئیس جمهور با قدردانی از فعالیت های فرهنگستان هنر 
از مسئولین این فرهنگستان خواست دغدغه ها و مشکلات 
هنرمندان را مورد واکاوی قرار داده و پیشنهادات راهگشایی 
در این زمینه ارائه دهند تا دولت آن را در مراکز تصمیم سازی 

مورد توجه قرار دهد.

دکتر رئیســی در ادامه به پیشــنهاد یکی از هنرمندان 
در خصوص ثبت جهانی خط نســتعلیق اشاره کرد و ضمن 
استقبال از این پیشنهاد، به مسئولان مرتبط دستور داد این 

موضوع را با جدیت پیگیری کنند.
آیت الله رئیســی دوران هشــت ســال دفــاع مقدس و 
انقلاب اســلامی را دارای ظرفیت های عظیم هنری دانست 
و گفت: »بی تردید هنوز در حوزه هنر آنچنان که شایســته 
این حرکت های عظیم اســت، حق مطلب ادا نشــده و لازم 
اســت ابعاد مختلف این جریانات با زبان هنرمندانه تبیین و 

به جامعه عرضه شود.«
رئیس جمهــور در بخــش دیگری از ســخنان خود به 
رهنمودهای مقــام معظم رهبری در حــوزه جهاد تبیین 
اشــاره کرد و گفت: »امــروز در عرصه جهاد تبیین همه به 
ویژه هنرمندان وظیفه بزرگی بر عهــده دارند و می توان با 
جلوه های هنری، ایثار و رشادت های عظیم فرزندان این ملت 
را هنرمندانه برای نسل های آینده به تصویر کشید تا بدانند 
که برای عظمت این کشور چه ایثارگری ها و جانفشانی هایی 

انجام شده است.«
دکتر رئیســی در ادامه پیشنهاد مطرح شده در خصوص 
توجه به اصل ۴۴ و تقویت بخش خصوصی در بخش هنر را 
مورد اشاره قرار داد و با تاکید بر اهتمام دولت بر این موضوع 
گفــت: »اعتقاد عمیق داریم کــه اقتصاد هنر باید به بخش 
خصوصی واگذار شــود. دولت در این عرصه نقش هدایت، 
نظارت و حمایت را بر عهــده دارد تا این موضوع به نتیجه 

مطلوب برسد.«
آیت الله رئیسی با تاکید بر این که کاهش تولید در عرصه 
صدا و تصویر حتما باعث نگرانی اســت، گفت: »تولیدات در 
بخش صدا و تصویر باید از لحاظ کمیت و کیفیت گسترده 
باشــد چرا کــه این تولیــدات مخاطبان زیــادی حتی در 

کشورهای منطقه دارد.«
وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی نیز در این دیدار با تاکید 
بر اهتمام دولت مردمی برای گره گشایی از حوزه فرهنگ و 
هنر و رفع مشــکلات هنرمندان اظهار داشت: »پس از روی 
کار آمدن دولت مردمی، شورای عالی سینما مجدداً برگزار 
شد. شورای هنر ذیل شورای عالی انقلاب فرهنگی فعال شده 
است و در بودجه گشایش های خوبی برای تقویت و حمایت 

از حوزه فرهنگ و هنر ایجاد شده است.«
اسماعیلی افزود: »با دستور رئیس جمهور ستاد هماهنگی 
فرهنگی- اجتماعی که در ۴۳ ســال گذشته سابقه نداشته 
است، فعال و مقرر شده آیین نامه های آن تدوین و در جلسه 
دولت مورد بررســی و تصمیم گیری قــرار بگیرد و مصمم 
هستیم عقب ماندگی های دهه های گذشته در عرصه فرهنگ 

و هنر کشور را با همکاری هنرمندان جبران کنیم.«

کورش یغمایی آلبومش را در آمریکا منتشر می کندکدام هنرمندان در ضیافت افطار رئیس جمهور حضور داشتند؟
کرد  اعلام  یغمایــی،  کورش 
به دلیل مجوز نگرفتن آلبوم 
تــازه اش با نــام »یاغی« در 
ایران، آن را در آمریکا پخش 
خواهد کرد. این درحالی است 
که او از اندک خوانندگان دهه 
۵۰ اســت که پس از انقلاب 
در ایران ماند و سه آلبوم هم 

منتشر کرد. به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، کورش یغمایی، در صفحه شخصی 
اینستاگرامش، از تهیه و پخش آلبوم تازه خود به نام »یاغی« خبر داد. او نوشته 
اســت: »بالاخره ضبط آلبوم »یاغی« پس از شــش سال به پایان رسید. بر پایه 
نداشتن مجوز برای پخش این آلبوم در سرزمین خودم؛ من به سهم خود از همه 
هم میهنانم شرمسارم. این آلبوم هم مانند دیگر آلبوم ها از سوی دوست مهربانم 
Eothen Alapatt مدیر شرکت Now-Again Records در آمریکا تهیه 
و پخش خواهد شــد. با سپاس از رامین مظاهری بابت میکس و مسترینگ این 
آلبوم.« کورش یغمایی که زاده آذر ۱۳۲۵ است، خواننده، آهنگساز، نوازنده گیتار 
و تنظیم کننده موسیقی اســت که با پخشِ آلبوم »گل یخ« در سال  ۱۳۵۲ به 
شهرت رسید. او از اندک خوانندگان دهه ۵۰ خورشیدی بود که پس از انقلاب، از 
ایران نرفت و سرانجام پس از ۱۷ سال، اجازه کار پیدا کرد. این خواننده، در سال 
۱۳۷۵، آلبوم »ســیب نقره ای« و در ادامه، »ماه و پلنگ«، »کابوس« و »تفنگ 
دسته نقره« را تهیه و پخش کرد. با این وجود، »یاغی« که تازه ترین آلبوم کورش 
یغمایی اســت، در ایران موفق به دریافت مجوز نشد و برای همین، این خواننده 
آن را با یاری شرکت Now-Again Records در آمریکا پخش خواهد کرد. 
ایوتن آلاپات، سرپرست این شرکت که کارشناس موسیقی است، از سال ۱۳۸۸ 
با کارهای یغمایی آشــنا شــد و از آن زمان، نام این هنرمند ایرانی، در فراسوی 

مرزها، بیش از گذشته، شناخته شد.

»برادران لیلا« به بخش رقابتی جشنواره فیلم کن
راه یافت

جشــنوراه فیلم کن با حضور 
۱۸ فیلم در بخــش رقابتی، 
۱۵ فیلــم در بخــش نوعی 
نــگاه و ۵ فیلــم در بخــش 
خــارج از مســابقه، کار خود 
را آغاز خواهــد کرد. در بین 
انتخاب شــده، فیلم دو  آثار 
»برادران  ایرانــی،  کارگردان 

لیلا« ساخته سعید روســتایی و »عنکبوت مقدس« ساخته علی عباسی دیده 
می شود. به گزارش مهر در حالی که در دوره پاندمی هیچ جشنواره ای به اندازه 
جشــنواره فیلم کن با اما و اگر روبه رو نشــد و زمــان برپایی خود را به تعویق 
نینداخــت، اکنون دوره ۲۰۲۲ بار دیگر به موعد همیشــگی خود بازمی گردد و 
از ۱۷ تا ۲۸ ماه می برگزار می شــود. این جشــنواره امســال به رسم سال های 
پیش با برگزاری نشســتی مطبوعاتی که دقایقــی پیش به کار خود خاتمه داد 
اســامی فیلم های حاضر در بخش های مختلف خود را اعــلام کرد. »عنکبوت 
مقدس« ساخته علی عباسی و »برادران لیلا« ساخته سعید روستایی دو فیلم از 

سینماگران ایرانی در بخش رقابتی جشنواره انتخاب شده اند.

»مصلی« میزبان نمایشگاه کتاب است
علی رمضانی،  قائم مقام سی وسومین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران از قطعی 
بودن برگزاری این دوره از نمایشــگاه در مصلی امام خمینــی)ره( خبر داد. به 
گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، علی رمضانی،  قائم مقام سی وســومین نمایشگاه 
بین المللی کتاب تهران، در حساب کاربری خود در توئیتر با تاکید بر برگزاری این 
دوره از نمایشــگاه در مصلای تهران نوشت: »نمایشگاه کتاب تهران طبق برنامه 
تعیین شده قبلی با همکاری همه دســتگاه های ملی، استانی و شهری از جمله 
شهرداری تهران در اردیبهشت ماه سال جاری در مصلای امام خمینی)ره( تهران 
برگزار خواهد شد.« همچنین عباس تقدسی نژاد، مدیرعامل شهر آفتاب نیز ضمن 
تأکید بر توافق شــهرداری تهران و وزارت ارشــاد برای برگزاری نمایشگاه کتاب 
امســال در مصلی افزوده است: »با توافق مجدد شهرداری تهران و وزارت ارشاد 
برای برگزاری نمایشــگاه کتاب امسال در مصلی، تابع محض تصمیمات شهردار 
محترم تهران بوده و امید که در ســال های آتی توفیق داشته باشیم به بهترین 

نحو ممکن میزبان مشتاقان کتاب در نمایشگاه بین المللی شهر آفتاب باشیم.«

رامین راستاد:
 پژمان جمشیدی از همان اول باید بازیگری می کرد

رامین راســتاد در یک گفت وگوی تصویری، با انتقاد از برخی بازیگران که با پول 
و پارتی و ... به سینما آمده اند، توانایی، سواد و حرفه ای گری پژمان جمشیدی در 
بازیگری را ستود. به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، رامین راستاد، بازیگر سینما و 
تلویزیون، در گفت وگویی تصویری با خبرگزاری دانشجو، درباره بازیگری در آثار 
کمدی، سخن گفت. او در آغاز سخن، گفت: »بهترین بازیگر کمدی، کسی چون 
رضا عطاران اســت. او بهترین بازیگر برای این نقش هاست؛ ابعاد مختلف از یک 
شــخصیت را در فیلم های مختلف مشخص می کند. ولی بازیگری هم داریم که 
فقط یک لباس را در هشت فیلم کمدی دیگر، در تنش دیده ایم. کلاه کاموایی ول 
روی صورتش را در پنج تا سریال دیگر سرش دیده ایم. خب چه طور شد که این 
بازیگر کمدی، که بازیگر هم نیست، لفظ بازیگر برایش سنگین است، چه طور شد 
که به این جا رسید. الان متر چی هست؟ معیار انتخاب چیست؟« راستاد درباره 
بازیگری پژمان جمشیدی در فیلم های کمدی توضیح داد: »من دو سال هست 
دارم آموزش بازیگری می دهم، می توانم به راحتی بگویم انگار پژمان جمشــیدی 
تمام دوره های پیشــرفته و حرفه ای بازیگری را گذرانده است. تمام تکنیک های 
بازیگری را می داند. تمام رفتارهای حرفه ای جلوی دوربین را از خیلی از بازیگرهای 
دیگر بهتر می داند. واقعا متاســفم برای افرادی که موقع اعلام اســم کاندیدهای 
جشــنواره فجر، وقتی نام پژمان جمشــیدی می آید، می خندند. این خنده برای 
پژمان جمشیدی نیست، این خنده به نظرم دلسوزی برای خودشان هست، چون 
نمی توانند آدم موفق را ببینند.« او تاکید کرد: »بله آدم باید بخندد به بازی برخی 
از بازیگران، به کسی که با پارتی آمده، با پول آمده، نه به کسی که آن قدر خوب 
هســت، پژمان جمشیدی به حدی تسلط داشت که اگر بازیگر مقابل دیالوگش 
را یادش می رفت، او یادش بود. آدمی که ســواد و ریشــه نداشته باشد، ماندگار 
نیست. پژمان جمشیدی ماند، روز به روز هم بهتر می شود. به نظرم جزو بهترین 
بازیگرهای سینمای ایران هست، اصلا اشتباه رفت فوتبال، کاش آن زمانی را که 
برای فوتبال گذاشت هم توی سینما بود، شاید تا الان کاندید اسکار هم شده بود.«

تجلیل از چهره های برگزیده انقلاب
در هنرهای تجسمی 

ویژه  برنامه شــب معرفی هنرمندان منتخب تجسمی، عکس و معماری به عنوان 
چهره هنر انقلاب اسلامی در سال ۱۴۰۰ برگزار شد و چهره هنر انقلاب در رشته 
معماری از مردم خواست تا در حفظ بافت های تاریخی به عنوان فرهنگ معنوی 
کشور بکوشــند. به گزارش ایرنا، پنجمین و آخرین شب از هشتمین دوره هفته 
هنر انقلاب اسلامی)۲۰ تا ۲۷ فروردین( با معرفی چهره های هنر انقلاب در سال 
۱۴۰۰ در رشته های تجسمی، عکس و معماری شامگاه پنجشنبه)۲۵ فروردین( 
در محوطه باز حوزه هنری ســازمان تبلیغات اســلامی برگزار شد. در این آیین 
غلامحسین معماریان به دلیل حفظ و صیانت از بافت های تاریخی و سنتی ایران 
و فعالیت های آموزشی و پژوهشی ارزشمند در زمینه معماری اصیل و فاخر ایرانی 
اســلامی به عنوان چهره هنر انقلاب در حوزه معماری در ســال ۱۴۰۰ معرفی و 
تجلیل شد. بهزاد پروین قدس به دلیل مجموعه داری و عکاسی دفاع مقدس و خلق 
آثار ماندگار و جریان ساز به عنوان چهره سال هنر انقلاب در رشته عکاسی معرفی 
و تجلیل شد. حسین عصمتی مجسمه ساز به دلیل خلق آثار فاخری در ارتباط با 
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی با نگاهی بین رشته ای که منجر به خلق تندیس 
فاخری از سردار دلها شد و محمدرضا میری طراح گرافیک به عنوان چهره های هنر 
انقلاب در سال ۱۴۰۰ معرفی و تجلیل شدند. میری سال گذشته نسبت به وقایع 
روز و خلق پوستر با این مضمون واکنش سریع نشان داد. عبدالحمید قدیریان به 
دلیل خلق تابلوی نقاشی دختران مکتب سیدالشهدا)ع( و واکنش سریع به شهادت 
دختران مدرسه سیدالشهدای افغانستان به عنوان چهره سال هنر انقلاب در رشته 
نقاشی و نادر قشقایی نیز به دلیل خلق یادمان سردار شهید حاج قاسم سلیمانی و 
چند یادمان فاخر دیگر و سابقه درخشان در ارتباط با خلق آثار انقلابی و مذهبی در 

رشته مجسمه سازی به عنوان چهره سال هنر انقلاب شناخته شدند. 

اخبارکوتاه

یک کارشــناس رســانه با ذکر محاسن و 
معایــب برنامه های نــوروز ۱۴۰۱ تلویزیون بر 
این نکته تاکیــد کرد: با وجود تدارکات خوب، 
صداوســیما یک مشــکل اساســی در زمینه 
محتوای برنامه هایش داشــت که به تناســب 
نداشتن ظرف و مظروف برمی گردد. صداوسیما 
برای ایام نوروز ظــرف خوبی را فراهم کرد اما 
مظروفی که در آن ریخت، مظروف مناســبی 
نبود؛ یعنی محتوای مناســبی که باید در دل 
برنامه هــای متنوع و دکورهــای زیبایش قرار 
می داد را قرار نداد. علیرضا دباغ ـ کارشــناس 
فرهنگ و رسانه ـ درباره عملکرد تلویزیون در 
نوروز ۱۴۰۱ به ایسنا گفت: تلویزیون توانست 
میان دو مناســبت اعیاد شعبانیه و عید نوروز 
پیوند به وجود بیــاورد و در این زمینه تلاش 
خوبی انجام داد. شــاهد این بودیم که از نیمه 
شــعبان تا عید نوروز رنگ و بوی شــادی در 
برنامه های تلویزیون حاکم بود. دباغ استفاده از 
دکورهای زیبا را از دیگر نکات مثبت برنامه های 
نوروزی تلویزیــون برشــمرد و در این زمینه 
افــزود: دکورهای برنامه ها مخصوصا برای ویژه  
برنامه های تحویل ســال، دکورهای خوبی بود؛ 
اگر چه برخی اعتقاد داشــتند کــه برای این 
دکورها هزینه های ســنگینی شــده است اما 
به نظر من در یک مناســبت بــزرگ که برای 
میلیون ها ایرانی مهم و شادی آفرین است، باید 
هزینه لازم پرداخت کرد تا این شادی از لحاظ 
بصری منتقل شــود؛ این به معنای ولخرجی 
نیســت، بلکه اگر این خرج ها با سلیقه همراه 

باشد جای تشکر و تقدیر هم دارد.

ظرفی که خوب پر نشد!
این کارشناس رسانه سپس به ذکر ایرادهای 
تلویزیــون در باکس های نــوروزی پرداخت و 
گفت: با وجود تدارکات خوب، صداوسیما یک 
مشکل اساسی در زمینه محتوای برنامه هایش 
داشــت که به تناسب نداشتن ظرف و مظروف 
برمی گردد. صداوســیما برای ایام نوروز ظرف 
خوبــی را فراهم کرد اما مظروفــی که در آن 
ریخت، مظروف مناســبی نبود؛ یعنی محتوای 
مناســبی که بایــد در دل برنامه های متنوع و 

دکورهای زیبایش قرار می داد را قرار نداد.
دباغ اســتفاده از موســیقی محلــی اقوام 
مختلف ایران در ویژه برنامه های تحویل ســال 
را کار شایسته ای برشمرد که با ایام عید تناسب 
داشــت و در عین حال تصریــح کرد: برخی از 
آیتم هایی که در برنامه های نوروزی تلویزیونی 
مشاهده شــد و سال های گذشــته هم تکرار 
شده بود، مناسب این ایام نبود؛ مثلا دعوت از 
مداحان در برنامه تحویل ســال شبکه یک در 
قالب برنامه »فرمول یک« و با اجرای علی ضیا 

مناسب ساعات تحویل سال نبود.
علیخانی و ضیا در صداوسیما مبسوط 

الید هستند؟!
او افزود: صداوسیما باید این درک را داشته 
باشــد که به عنوان رســانه ملی وظیفه دارد 
نظــر عمومی افراد جامعــه را در نظر بگیرد و 
متناسب با مناسبت های مختلف برنامه سازی 
کند نه اینکه تمایل تهیــه کننده یا مجری و 
افراد خاص در شــبکه را در نظر بگیرد. دعوت 
از مداحان در ســال های گذشته هم در برنامه 

آقای ضیا اتفاق افتاده بود. اینکه یک مجری و 
تهیه کننده به هیات محل خود و رفقای مداح 
علاقمند باشــد فی نفسه چیز بدی نیست اما 
وقتی برنامه هایی در ســطح ملی ارائه می دهد 
نباید پای علقه شخصی وسط کشیده شود و با 
مناســبت و بی مناسبت این کار در برنامه های 

ایشان تکرار شود.
دباغ با تاکید بر اینکه صداوسیما باید دقت 
داشــته باشــد چه می خواهد به مخاطب چه 
بگوید، در این زمینه خاطرنشــان کرد: اینکه 
مــا در هر لحظه ای از مذهــب بگوییم و ذکر 
مصیبــت کنیم آیا به نفع دین اســت؟ گاهی 
تماشــاگر خــاص داریم که می رود و شــبکه 
مناســب با ســلیقه خودش را تماشا می کند. 
خوشبختانه تنوع شــبکه های صداوسیما این 
فرصــت را به مخاطــب می دهد که شــبکه 
مناســب خودش را انتخاب کند. شبکه قرآن و 
معارف سیما می تواند برای هر مناسبتی قاری 
یا مداح بیــاورد، چون مخاطب خاص خودش 
را دارد اما در شــبکه ملــی و در عید نوروز که 
تنوع مخاطبانش زیاد است، این انتخاب مناسب 

نیست.
گاف پزشکی »عصر جدید« و دردسرهایش

این کارشــناس رسانه ســپس با یادآوری 
اشــتباهی در ویژه برنامه تحویل سال »عصر 
جدید« با اجرای احســان علیخانــی، عنوان 
کرد: برنامه »عصر جدیــد« هم با وجود دکور 
زیبا و آیتم های شــاد و تنوع موســیقی خاص 
خود، به صورت دیگــری از همین نقیصه رنج 
می برد. متأسفانه آقای احسان علیخانی با تمام 

موقعیت های منحصر به فردی که رســانه در 
اختیارش قرار می دهــد همچنان دربند اولین 
برنامه موفق خود یعنی »ماه عسل« هست؛ لذا 
در هر برنامه ای که بتواند، تمایل به گفتگوهایی 
دارد که گاه باعث سوء تفاهم می شود. در برنامه 
تحویل سال، خانم مهمان برنامه ادعا کرد که با 
عمل سلول های بنیادی، بینایی اش را به دست 
آورده اســت اما بعد، بیمارستانی که این دختر 
ادعا کرده بود در آنجا عمل پیوند ســوال های 
بنیادی را انجــام داده، اطلاعیه داد که چنین 
عملی انجام نشــده و اصلا پیوند ســلول های 

بنیادی در مرحله تحقیق جانوری است.
دباغ افزود: چندین فرد نابینا بعد از اطلاعات 
غلطی که در برنامه تحویل سال »عصر جدید« 
منتقل شد امیدوار شدند و به بیمارستان زنگ 
زدند، بیمارســتان ناچار شد اطلاعیه بدهد که 

این خبر صحت ندارد.
به طــور کلی موضوع بینا شــدن یک فرد 
نابینا با لحظه تحویل سال مناسبت ندارد و به 
برنامه »ماه عسل« می خورد. آقای علیخانی تا 

کِی می خواهد روند »ماه عسل« را ادامه دهد؟ 
گذشته از این ها موضوع اصلا اصالت هم نداشت 

و درباره اش تحقیق نشده بود.
علیخانی و ضیا در صداوسیما

مبسوط الید هستند؟!
او با طرح این پرسش که آیا نظارتی از سوی 
مدیران شبکه سه بر روی محتوای برنامه های 
زنده قبل از پخش صورت می گیرد یا نه؟ ادامه 
داد: به نظر می رسد مجریانی مثل آقای ضیا و 
آقای علیخانی مبسوط الید هستند برای اینکه 

هر چیزی که بخواهند پخش کنند. 
هر مهمانی را دعوت کنند و حاشیه پردازی 

کنند. 
آقای عادل فردوســی پور هم در سال های 
دور درصدی از چنین آزادی عملی را داشــت 
و همین ایراد به ایشان هم وارد بود، اما مدیران 
به شدت با او برخورد کرده و علیرغم مقبولیت 
وی نزد عموم نســبت به سایر مجریان، از اجرا 
محرومش کردند، در حالی که با مجریان دیگر 

با مماشات رفتار می کنند.

نقدی بر عملکرد نوروزی تلویزیون

علیخانی و ضیا در صداوسیما مبسوط الید هستند و فردوسی پور جایی ندارد!


